
文學士（幼兒教育）學位課程

Bachelor of Arts (Early Childhood Education) Programme

課程主任 Programme Coordinator: 梁潔滢教授 Prof. Leung Kit Ying Suzannie

課程辦事處 Programme Office: 何添樓 G1 室 Room G1, Ho Tim Building

課程網頁 Programme Website: <http://www.fed.cuhk.edu.hk/ece>

查詢 Enquiries: 3943 6204 / 3943 1318

本幼兒教育文學士課程為兩年全日制課程，由大學教育資助委員會撥款開辦，為已具備幼兒基礎理論知識及持合格幼稚園教師資格的高級文憑學生，提供額外的學術及專業培訓，以培育他們成為有效能的幼兒教育工作者。

本課程著重實證基礎，不但加強學生對幼兒全面發展的理論知識(包括身體、認知和語言、情意和群性、美感)及提升學生的教學技巧，亦培養學生對幼兒發展的敏感度，掌握設計適切課程，促進幼兒身心全面發展。課程設有實習元素，讓學生在與幼兒相關的不同工作範疇中擴闊視野。關注到幼兒在學習能力上的個別差異，本課程將幫助學生認識及了解不同種類的特殊教育需要。另外，學生將學習如何在幼稚園環境下，運用網上學習資源，提升教學效能。

本課程為跨學科課程，由教育學院課程與教學學系、教育行政與政策學系、教育心理學系及體育運動科學學系教授任教，使學生從不同學術角度獲取紮實的學科知識。

修讀辦法、科目總表及科目概要，請參考《香港中文大學本科生手冊》（<http://www.cuhk.edu.hk/aqs>）或課程網頁。

The University Grants Committee-funded Bachelor of Arts Programme in Early Childhood Education is a two-year, full-time degree programme designed for local Higher Diploma holders. Building on the foundation knowledge that students have already acquired from their higher diploma programmes, the Programme aims to provide additional academic and professional training for higher diploma holders who are already recognized as “qualified kindergarten teachers” to become effective and competent early childhood educators.

The Programme will equip students with not only the strong theoretical background in knowledge on child development and pedagogical skills to foster the holistic development (physical, cognitive and language, affective and social, and aesthetic) of children, but also the competence and sensitivity to design a responsive curriculum, and through which the physical and psychological development of children with various learning, emotional and behavioral needs may be facilitated. Evidence-based practices will be emphasized. There is also a component on internship to widen students’ perspectives in working with young children. In view of the increased awareness of learner diversity and the use of eLearning, the Programme will also focus on the academic knowledge and professional competence to address special educational needs and to capitalise on eLearning potentials in the kindergarten setting.

The Programme will adopt a multidisciplinary approach, drawing upon expertise from different departments of the Faculty of Education, including Department of Curriculum and Instruction, Department of Educational Administration and Policy, Department of Educational Psychology and Department of Sports Science and Physical Education, so that students will gain solid disciplinary knowledge from diverse academic and practice perspectives.

Please refer to the CUHK Undergraduate Student Handbook (<http://www.cuhk.edu.hk/aqs>) or programme website for the study scheme, course list and course descriptions.